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PROTOKOt 

z przeprowadzenia dyskusji publicznej nad przyj~tymi rozwiC\zaniami w projekcie 
zmiany Nr 21/2/2008 Studium Uwarunkowan i Kierunk6w Zagospodarowania 

Przestrzennego Miasta Rzeszowa na osiedlu Drabinianka w Rzeszowie. 

Protokot sporzqdzono w dniu 8 marca 2013 r., w sali konferencyjnej przy ul. Stowackiego 9 
w Rzeszowie, przez mgr intoPaulin~ Gawronskq - Lasek oraz mgr into arch. Wiolett~ Krol, 
pracownikow Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa. 

Na podstawie art. 17 pkt 10 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. 0 planowaniu 
i zagospodarowaniu przestrzennym (Oz. U. z 2012 r. poz. 647, z poin . zm.) w dniu 8 marca 
2013 r. przeprowadzono dyskusj~ publicznq nad przyj~tymi rozwiqzaniami w projekcie 
zmiany Nr 21/2/2008 Studium Uwarunkowan i Kierunkow Zagospodarowania 
Przestrzennego Miasta Rzeszowa na osiedlu Orabinianka w Rzeszowie. 

I. Lista obecnosci stanowi zatqcznik do protokotu. 

Otwarcie dyskusji publicznej oraz powitanie zebranych nastqpito 0 godz. 1000 
. 

II. Gtos w dyskusji zabrali: 

1. 	 Pan mgr inz. arch. Grzegorz R6g,urbanista, gtowny projektant zmiany Studium, 
Biuro Rozwoju Miasta Rzeszowa 

Pan Grzegorz Rog powitat zebranych, nast~pnie wprowadzit w zagadnienia dotyczqce 
przedmiotu dyskusji, przedstawit lokalizacj~ obszaru obj~tego zmianq Studium 
w przestrzeni miasta i wskazat granice przedmiotowej zmiany oraz kierunki dla omawianego 
terenu okreslone w Studium. Ookonat analizy wtasnosci i zainwestowania na przedmiotowym 
obszarze. 
Poinformowat zebranych, it koniecznosc dokonania zmiany Studium w obr~bie osiedla 
Orabinianka wynika z potrzeby dostosowania ustalen Studium do zmian wynikajqcych 
z decyzji 0 warunkach zabudowy sporzqdzonych dla nieruchomosci w granicach tego 
osiedla . Warunki zabudowy bowiem sporzqdzane Sq w oparciu 0 aktualnie obowiqzujqcq 
ustaw~ z dnia 27 marca 2003 r. 0 planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, ktora nie 
narzuca obowiqzku zgodnosci warunkow zabudowy z obowiqzujqcym studium. Obj~cie 

znacznej cz~sci osiedla Orabinianka opracowaniem planow miejscowych powoduje sytuacj~, 
w ktorej sporzqdzane na bietqco decyzje 0 warunkach zabudowy, nie b~dqce 
w zgodzie z ustaleniami obowiqzujqcego studium, powodujq istotne rozbietnosci w stosunku 
do ustalen projektow tych planow. Rozbietnosci te wynikajq z ustawowego obowiqzku 
zgodnosci ustalen planow miejscowych z ustaleniami obowiqzujqcego studium, zgodnie 
z obowiqzujqcq ustawq 0 planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 
Ponadto opracowanie tej zmiany jest potqdane ze wzgl~du na aktualizacj~ kierunkow 
zabudowy i zagospodarowania przestrzennego osiedla: uktadu i struktury mieszkaniowej, ze 
szczegolnym uwzgl~dnieniem kierunkow i zasad rozwoju powstajqcych na osiedlu skupisk 
zabudowy wielorodzinnej ; zapotrzebowania na tereny lokalnych ustug publicznych; wielkosci, 
rozmieszczenia i rodzaju ogolnodost~pnych terenow zieleni osiedlowej; ksztaltu terenow 
nadrzecznych oraz samego zalewu jako terenow rekreacji i wypoczynku ; niezb~dnych 
modyfikacji gtownego uktadu komunikacyjnego. 
Nast~pnie szczegotowo zostaty omowione przedstawione w projekcie uchwaty ustalenia 
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2. 	 Pan Jerzy Grabos poprosH 0 udzielenie szerszych informacji na temat wskazanej 
na zatqczniku graficznym dominanty w rejonie Zapory, przy ul. Kwiatkowskiego. 

W odpowiedzi pan Grzegorz Rog poinformowat, it na wskazanym, w zwiqzku 
z wnioskiem ztotonym do planu miejscowego, obszarze wskazuje si~ przeznaczenie 
terenu pod zabudow~ wielorodzinnq z ustugami, proponuje si~ dominant~ wysokosciowq, 
szczegrny natomiast zostanq okreslone w projektowanym planie miejscowym na tym 
terenie. 

3. 	 Pan Janusz Kaczmarski zapytat czy konieczne jest projektowanie drogi na odcinku 
pomi~dzy ulicq Cichq a ulicq Nowowiejskq, zwrocH uwag~ na fakt lokalizacji na tym 
terenie w chwili obecnej parking ow, z ktorych korzystajq mieszkancy, a ktore zostanq 
zlikwidowane w przypadku powstania wspomnianej drogi. 

W odpowiedzi pan Grzegorz Rog zwrocit uwag~ na to, it droga ta byta projektowana 
w obowiqzujqcym wczesniej Miejscowym Planie Ogolnym Zagospodarowania 
Przestrzennego Miasta Rzeszowa oraz w Miejscowym Planie Szczegotowym 
Zagospodarowania Przestrzennego osiedla Drabinianka. Jej przebieg uj~ty zostat 
rowniet w obecnie obowiqzujqcym Studium . Natomiast lokalizacj~ miejsc postojowych 
przewiduje si~ w pasie drogowym tejte ulicy, w miejscach gdzie b~dzie to motliwe 
ze wzgl~du na jej parametry. 

4. 	 Pan Marian Zarosa - w zwiqzku z wyjazdem na Alej~ Powstancow Warszawy zapytat, 
czy przy projektowaniu wczesniej wspomnianej drogi branD pod uwag~ wielkosci dot. 
ruchu pojazdow. 

W odpowiedzi pan Grzegorz Rog wyjasnit, te nowa droga planowana jest przede 
wszystkim dla komunikacji publicznej, a takte dla obstugi ruchu osiedlowego. Wyjazd na 
Aleje Powstancow Warszawy z tej drogi motliwy jest tylko przez ul. Kwiatkowskiego 
i ul. Granicznq, ktore b~dq projektowane w planach miejscowych jako ciqgi poszerzone 
i zmodernizowane. 

5. 	 Pan Jan Domino zapytat dlaczego na rysunku projektu zmiany Studium istniejqca ulica 
Jazowa nie jest zaznaczona w catosci i w jaki sposob w zwiqzku z tym b~dzie ona 
funkcjonowac. 

W odpowiedzi pan Grzegorz Rog poinformowat, te w Studium przedstawia si~ tylko 
watniejsze ulice lokalne. Istniejqcq ulic~ Jazowq podzielono w projektowanej zmianie 
Studium na trzy odcinki, przy czym na rysunku zostaty zaznaczone dwa z nich, 
ze wzgl~du na to, it srodkowq cz~sc projektuje si~ jedynie jako publicznq drog~ 
dojazdowq. Jest to zwiqzane z konstrukcjq skrzytowania nowo projektowanej drogi 
z ulicq Jazowq, nie b~dzie bowiem motliwosci wtqczenia do niego wspomnianego 
odcinka istniejqcej ulicy Jazowej . 

6. 	 Pan Jan Karasiewicz zapytat ile wnioskow wptyn~to do projektu zmiany Studium 
w latach 2008 -2012 i w jaki sposob zostaty one rozpatrzone. 

W odpowiedzi pan Grzegorz Rog poinformowat, te w terminie wyznaczonym 
w ogtoszeniu, jakie ukazato si~ w prasie lokalnej i na stronie BIP oraz tablicach ogtoszen 
wptyn~to 793 wnioski. Ponadto wnioski, ktore wptyn~ty po wskazanym terminie, w tym 
takte sktadane do planow miejscowych, rowniet branD pod uwag~ podczas 
projektowania. Nie motna natomiast jednoznacznie okreslic sposobu ich rozpatrzenia ze 
wzgl~du na to, it niektore z wnioskow Prezydent Miasta Rzeszowa rozpatrzyt 
niejednoznacznie - w cz~sci pozytywnie, w cz~sci negatywnie. 
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7. 	 Pan Zenon Paczesniak poprosit 0 wskazanie granicy obszaru Natura 2000; zapytat jaki 
przyj~to poziom spi~trzenia wody; jakie Sq granice terenu gorniczego i na jakiej 
podstawie zosta~ one wyznaczone; czy wyst~pujq obszary epidemiologiczne; jak 
wyglqdajq granice zaktadu gorniczego; w oparciu 0 jakie przepisy wyznaczono strefy 
wokot odwiertow; kiedy tracq waznosc przepisy dotyczqce obszarow gorniczych. 

W odpowiedzi Pan Grzegorz Rog wskazat ww. granice obszarow, nast~pnie pani mgr 
Janina Nowak - pracownik Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa, poinformowata, iz obszary 
gornicze zosta~ wyznaczone decyzjq GKJwklMN/2919/97 z dnia 26 sierpnia 1997 r. 
Ministra Ochrony Srodowiska Zasobow Naturalnych i Lesnictwa w oparciu 
o dokumentacj~ geologicznq ztoza Uako materiat do opracowania zmiany Studium 
wp~n~ta decyzja PGNiG Oddziat w Sanoku); pi~trzenie okreslono na statym poziomie 
199,5 m n. p. m. z uwagi na zapewnienie jak najkorzystniejszych warunkow pracy uj~cia 
wody dla miasta Rzeszowa z uj~cia Zwi~czyca I ill; obszary epidemiologicznych brak na 
przedmiotowym terenie; strefy wokot odwiertow wyznaczono na podstawie 
Rozporzqdzenia Ministra Gospodarki z dnia 28 czerwca 2002 r. w sprawie 
bezpieczenstwa i higieny pracy, prowadzenia ruchu oraz specjalistycznego 
zabezpieczenia przeciwpozarowego w zaktadach gorniczych wydobywajqcych kopaliny 
otworami wiertniczymi (paragraf 42); natomiast waznosc koncesji na wydobywanie gazu 
ziemnego ze ztoza Zalesie wydanej przez Ministra Ochrony Srodowiska Zasobow 
Naturalnych i Lesnictwa Nr 72/93 z dnia 27 maja 1993 r.) konczy si~ po u~ie 25 lat 
od jej wydania. 
Ponadto pan Zenon Paczesniak zakwestionowat aktualnosc przepisow, w oparciu 0 ktore 
zostata wykonana Prognoza oddziatywania na srodowisko. 

8. Pan Zdzislaw Dziedzic
a) zapytat w jaki sposob projektant przewiduje mozliwosc korzystania 

z zaprojektowanych terenow zielonych, skoro w wi~kszosci Sq to tereny prywatne, 
wymienit tereny wzdtuz Strugu, na ogrodach dziatkowych przy al. Sikorskiego, teren 
Zielony przy ulicy Zielonej oraz w rejonie Zwirowni, 

b) jak zostanie rozwiqzana sprawa wyjazdow z terenu osiedla 
W 	 odpowiedzi pan Grzegorz Rog przedstawit projektowany uktad komunikacyjny 
na osiedlu. Odnosnie terenow zielonych, pan Grzegorz Rog wyjasnit, ze b~dq one 
wyznaczone w planach miejscowych, a to b~dzie stanowito podstaw~ prawnq do ich 
wykupu przez miasto i urzqdzenia ich jako terenow ogolnodost~pnych . 

9. 	 Pan Zenon Paczesniak zapytat gdzie przewidziano tereny na sktadowanie materiatu 
pochodzqcego z odmulania zalewu na rzece Wistok oraz co stanie si~ ze sciezkami 
zielonymi na terenach prywatnych pomi~dzy odwiertami. 

W odpowiedzi pani Janina Nowak poinformowata, iz zagadnienie odmulania zalewu 
na rzece Wistok przej~to RZGW w Krakowie jako zarzqdzajqcy wodami nalezqcymi 
do Skarbu Panstwa, natomiast sposob sktadowania materiatu uzalezniony b~dzie 
od przyj~tego sposobu odmulania. 

10. Pan Dobek J6zef zwrocit uwag~ na matq ilosc zieleni, wr~cz jej brak wokot zabudowy 
wielorodzinnej jaka powstata na osiedlu. 

W odpowiedzi pan Grzegorz Rog poinformowat, iz dla istniejqcej zabudowy na terenie 
osiedla parametry dotyczqce ilosci terenu biologicznie czynnego okreslajq wydane 
dotychczas warunki zabudowy. W Studium rowniez zostata okreslona wielkosc tychze 
parametrow, b~dq one takZe uscislane w planach miejscowych. 

3 




~ 

• 11. Pan Jerzy Grabos zapyta~ ezy przewidziano lokalizaej~ na osiedlu zabudowy typu z~obek 
ezy przedszkole. 

W odpowiedzi wskazano tereny na rysunku zmiany Studium przewidziane pod us~ugi 

publiczne lokalne, w ramaeh ktaryeh tego typu zabudowa moze zostac zlokalizowana. 

12. Pan Zenon Paczesniak zapyta~ ezy na terenie osiedla Drabinianka przewiduje si~ 
lokalizej~ odwiertaw wad geotermalnyeh. 

Pani Janina Nowak poinformowa~a, iz nie jest to przewidziane na osiedlu Drabinianka 
ze wzgl~du na zbyt wysokie koszty, co wykaza~ dotyehezas wykonane badania. 

13. 	 Pan Zdzislaw Mikula zapyta~ ezy projektowana w zmlanle Studium k~adka 

na przed~uzeniu uliey Grabskiego b~dzie k~adkq pieszq, ezy b~dzie po nle] rawniez 
mozliwosc przejazdu; ezy zostanq utrzymane ogrody dzia~kowe przy ulieaeh 
Kwiatkowskiego i Jaehowieza; jakie jest przeznaezenie terenu okreslanego mianem 
ementarzyku przy uliey Strazaekiej. 

W odpowiedzi otrzyma~ informaej~, iz projektowana k~adka b~dzie to pieszo - rowerowq; 
ogrody dzia~kowe zostanq utrzymane, natomiast teren ementarza projektuje si~ jako 
teren zielony. 

14. Pani Anna Wilk zapyta~a skqd wynikajq wielkosei parametraw zabudowy wielorodzinnej 
i jednorodzinnej na terenie osiedla. 

Pan Grzegorz Rag poinformowa~, iz wysokosc projektowanej zabudowy uwarunkowana 
jest wysokoseiq istniejqeej zabudowy na terenie osiedla, ograniezonymi mozliwoseiami 
lokalizowania kondygnaeji podpiwniezenia oraz parametrami wynikajqeymi z przepisaw 
prawa budowlanego. 

Ponadto pani Anna Wilk zarzuei~a brak wspmpracy z Wydzia~em Arehitektury, wydajqeym 
wed~ug niej niekorzystne dla funkejonowania osiedla decyzje 0 warunkaeh zabudowy. 
Wykazata rawniez eh~c oddania terenaw prywatnyeh pod zielen bqdz infrastruktur~ 
drogowq, pod warunkiem wykorzystania w pierwszej kolejnosei terenaw miejskieh 
na osiedlu. 

15. 	 Pan Zenon Paczesniak zapyta~ projektanta zmiany Studium cz:y zapozna~ si~ 
ze studenekim projektem konkursowym dotyezqcym osiedla Drabinianka, nagrodzonym 
przez Prezydenta Rzeszowa. 

Pan Grzegorz R6g poinformowa~, iz nie mia~ takiej mozliwosci. 

16. 	Pan Jerzy Grabos zapyta~ 0 mozliwosc realizaeji inwestyeji miejskieh zaprojektowanyeh 
na terenaeh prywatnyeh. 

W odpowiedzi pan Grzegorz Rag poinformowa~, iz ksztahowanie i prowadzenie polityki 
przestrzennej na terenie gminy, w tym uehwalanie studium uwarunkowan i kierunkaw 
zagospodarowania przestrzennego gminy oraz miejseowyeh planaw zagospodarowania 
przestrzennego, naleiy do zadan w~asnyeh gminy. Gminie przys~uguje zatem IIw~adztwo 
planistyezne" na jej terenie, poprzez ustanawianie prawa miejseowego, zapisanego 
w planaeh miejseowyeh, sporzqdzanyeh zgodnie ze Studium. 
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• 17. Pan Jozef Mroczka zwrocit uwag~ na brak publicznych terenow zielonych oraz terenow 
rekreacyjnych typu orlik czy boisko. Przypomniat rowniei, ie w miejscu obecnie 
istniejqcego boiska projektuje si~ drog~, przeciwko ktorej ztoiono ponad 180 wnioskow 
i zostaty one odrzucone. Ponadto w miejscu obecnych btonii na osiedlu wskazuje si~ 
zabudow~ wielorodzinnq. ZauwaZyt ii inne osiedla posiadajq Orliki, boiska, inne tereny 
zielone, natomiast na osiedlu Drabinianka przeznacza si~ tereny miejskie, istniejqcq zielen 
pod zabudow~. 

18. 	 Pan Jerzy Grabos zarzucit ogolnikowosc prognozy oddziatywania na srodowisko, 
zwrocit uwag~ na brak danych w prognozie dotyczqcych aktualnego stanu srodowiska 
na terenie osiedla, danych dotyczqcych poziomu hatasu, a takie analiz dotyczqcych 
zmiany warunkow iycia mieszkancow osiedla w zwiqzku z rozbudowq uktadu 
komunikacyjnego. 

W odpowiedzi pani Janina Nowak poinformowata, ie szczegrnowosc informacji 
w prognozie oddziatywania na srodowisko zwiqzana jest ze stopniem szczegotowosci 
opracowania planistycznego. Prognoza bazuje tylko na dost~pnych danych, przy jej 
opracowaniu nie wykonywane Sq iadne badania lub pomiary. 

19. 	Pan Zenon Paczesniak oraz pan Jerzy Grabos zasygnalizowali brak w prognozie 
oddziatywania na srodowisko informacji okreslajqcych normy hatasu i zanieczyszczen 
oraz ich ewentualne zwi~kszenie na skutek rozbudowy uktadu komunikacyjnego. 

W odpowiedzi pani mgr Janina Nowak poinformowala, ze w planach miejscowych 
wyznacza si~ linie zabudowy okreslajqce odlegtosc zabudowy od traktow 
komunikacyjnych. 

20. 	Pan Jerzy Grabos poprosit 0 wskazanie obecnie opracowywanych planow miejscowych 
na terenie osiedla Drabinianka. 
Pan Grzegorz Rog wskazat projektowane opracowania i pokrotce przedstawH ich zakres. 

21. 	 Pan Jozef Mroczka zapytat 0 powod wytqczenia terenu przy ulicy Zielonej z granic 
opracowania MPZP Nr 82/12/2004 "Drabinianka-Zagrody-Potnoc" w Rzeszowie. 

Pan 	Grzegorz Rog poinformowat, ie teren ten zostat wytqczony na wniosek Prezydenta 
za zgodq Rady Miasta Rzeszowa, ktora podj~ta uchwat~ 0 sporzqdzenie na tym terenie 
odr~bnego planu miejscowego. 

22. 	 Pan Jerzy Grabos oswiadczyt, ii zaprojektowane w obecnej formie Zmiana Studium 
jedynie sankcjonuje stan faktyczny i nie wnosi korzystnych zmian dla mieszkancow. 
Ponadto jego zdaniem dominanta przy ulicy Kwiatkowskiego stanie si~ czynnikiem 
niekorzystnym zwi~kszajqcym ruch przy wylocie ulicy Kwiatkowskiego. 

23. 	Pan Jan Domino oraz pan Jerzy Grabos zaproponowali wprowadzenie dodatkowej 
komunikacji wyprowadzajqcej ruch z osiedla za pomocq drogi na terenach istniejqcych 
ogrodkow dziatkowych. Wedtug nich rozwiqzanie to jest korzystniejsze od poszerzania 
istniejqcych drog co powoduje znaczne zmniejszenie odlegtosci do istniejqcych 
budynkow. 

W odpowiedzi pan Grzegorz Rog zwrocH uwag~, ze takie rozwiqzanie pociqgalby za sobq 
koniecznosc wyburzenia kilku domow mieszkalnych, czego nalezy unikac w miar~ 
mozliwosci. 
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• 	 Po zakonczonej dyskusji pani inz. Lidia Szczepanek - zast~pca dyrektora BRMR jeszcze raz 

przypomniaJa 0 terminie skJadania uwag do projektu zmiany Studium. 

III. Ustalenia z dyskusji . 

Pan Zenon Paczesniak oswiadczyJ, ze zebrani nie akceptujq rozwiqzan przyj~tych 
w projekcie zmiany Studium oraz w Prognozie oddziaJywania na srodowisko, z czym 
zgodzHa si~ wi~kszosc os6b pozostaJych na Sali w tej cz~sci dyskusji. 

Dyskusj~ publicznq nad rozwiqzaniami przyj~tymi w projekcie zmiany Nr 21/2/2008 Studium 
Uwarunkowan i Kierunk6w Zagospodarowania Przestrzennego Miasta Rzeszowa na osiedlu 
Drabinianka w Rzeszowie zakonczono 0 godz. 1340. 

Protok6J sporzqdzono w 3 egzemplarzach, z przeznaczeniem: 

1) dla Prezydenta Miasta Rzeszowa; 

2) do dokumentacji planistycznej; 

3) do publicznego wglqdu. 


Protok6J zawiera 6 ponumerowanych stron. 

Rzesz6w, 8 marca 2013 r. 

Paulina Gawronska - Lasek 

2j::!;:~;~;:~~~i~ 
Wioletta Kr61 
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